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ПРОТОКОЛ 

№ 10 

 
Днес, 20.09.2024 г., от 12.30 ч. в зала 304 на община Шумен се състоя 

заседание на ПК по „Екология, селско стопанство, води, зимно поддържане 

на уличната мрежа, бедствия и аварии”. 

 

На заседанието присъстваха:  

Светлозар Начев    - председател 

Васил Тодоров     - зам.-председател  

Павел Караиванов           - член 

Златин Кайряков                    - член  

Гюнай Тефиков            - член  

Александър Денев           - член 

Димитър Александров            - член.  

 

На заседанието присъстваха още: г-жа А. Аспарухова - председател на 

ОбС Шумен; г-жа Д. Русева - зам.-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм“; г-жа Д. Петрова - заместник-кмет „Бюджет и финанси“; г-жа Ж. 

Атанасова - гл. експерт „Екология“; г-н Р. Въков - ст. юрисконсулт; г-н П. 

Петров - общински съветник; г-жа Сн. Димитрова и г-жа А. Веждарова - 

жители на с. Костена река; журналисти.   

 

Заседанието беше открито и ръководено от председателят на ПК г-н Св. 

Начев. С 5  гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” комисията прие 

следния   

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

 
I. Докладни записки за предстоящата сесия:   

1. Приемане на Наредба за изменение и допълнение на Наредбата за 

определянето и администрирането на местните такси и цени на услуги на 

територията на Община Шумен - докладна записка от проф. Хр. Христов - 

кмет на община Шумен /т. 6 от дневния ред на сесията/;  

2. Предложение за възобновяване на административно производство 

по реда на глава седма от Административнопроцесуалния кодекс - 

докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 7 от 

дневния ред на сесията/; 

3. Приемане на Наредба за изменение и допълнение на Наредбата за 

управление на отпадъците на територията на Община Шумен - докладна 

записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 8 от дневния ред 

на сесията/; 
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4. Допълнение към докладна записка № 93-00-2627/13.09.2024 г.  

„Текущи промени в трансферите и разхода в бюджета на Община Шумен 

за 2024 г. към 01.10.2024 г.“ за добавяне на нов обект - докладна записка от 

проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 11 от дневния ред на 

сесията/; 

5. Продължаване срока на Разрешително № 001/07.08.2019 г. за 

водовземане и ползване на повърхностен на „Реконструкция на система 

„Горчива вода“ за водоснабдяване на гр. Шумен с вода за миене на 

уличната мрежа в гр. Шумен“ - докладна записка от проф. Хр. Христов - 

кмет на община Шумен  /т. 15 от дневния ред на сесията/; 

6. Отчет за изпълнението на решенията на Общински съвет през 

първото полугодие на 2024 година - докладна записка от проф. Хр. Христов 

- кмет на община Шумен  /т. 19 от дневния ред на сесията/; 

7. Даване на съгласие за източниците и индикативния размер на 

финансовите ресурси, необходими за покриване на разходите на Община 

Шумен за изпълнение на проект по процедура № BG16FFPR002-2.003 

„Мерки за изграждане, разширяване и/или надграждане на 

общински/регионални системи за разделно събиране и рециклиране на 

биоразградими отпадъци“ по приоритет 2 „Отпадъци“ на ПОС 2021-2027“ - 

докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /доп. т. от 

дневния ред на сесията/. 

II. Текущи докладни записки:   

1. Гражданска колективна жалба от П. Станчева, жител на с. 

Вехтово, общ. Шумен, относно нарушеното водоподаване на територията 

на селото  /вх. № 61-01-300 от 09.08.2024 г./; 

2. Жалба от жителите на с. Костена река, общ. Шумен, относно 

пълното безводие в селото  /вх. № ЖГ-00-215 от 09.09.2024 г./; 

3. Писмо от Д. Димитров - зам.областен управител на област Шумен, 

относно жалба с вх. № 94А-00-167 от 09.09.2024 г. касаеща липсата на 

водоподаване в с. Костена река   /вх. № ЕО-Ш-2342 от 10.09.2024 г./. 

 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА  

Докладни записки за предстоящата сесия 

 

1. Приемане на Наредба за изменение и допълнение на Наредбата за 

определянето и администрирането на местните такси и цени на услуги на 

територията на Община Шумен - докладна записка от проф. Хр. Христов - 

кмет на община Шумен /т. 6 от дневния ред на сесията/. 

 

Г-н Св. Начев - „Ще разгледаме докладната записка в частта ѝ, която 

касае ресора на нашата комисия.“ 
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Г-жа Ж. Атанасова - „Предлагаме текста, който определя гражданите да 

заплащат цена от 10 лв. за третиране на строителни отпадъци в кариера Златна 

нива да отпадне, тъй като това е цена, която е променлива в зависимост от 

условията, които предлага единствената в региона кариера за момента и 

договора, който се сключва. Тази цена е валидна по настоящия договор до 31-

ви декември. Предстои сключване на нов договор. Тъй като нашето 

направление издава удостоверенията за насочване на строителните отпадъци и 

земни маси,  от 2021 г. насам те са 15-19 на брой. Физическите лица, които да 

се възползват от тази услуга до момента няма. Единствено са заявявали земни 

маси и то във връзка с насипване на частни имоти. Затова тази услуга, още 

повече, че ние във всички населени места сложихме контейнери за строителни 

отпадъци, просто отживя. Единствено от нея се възползват големите 

строителни фирми, но те сключват директни договори с кариерата. Поради това 

предлагаме да остане само цената за административната услуга и издаването на 

самото удостоверение.“ 

Г-н Св. Начев - „Доколкото се вижда от докладната записка, вие 

предлагате цената от 6 лв. да стане 15 лв. за срок от пет дни и да отпадне 3.50 

лв. на тон отпадък като такса?“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „Да.“ 

 

 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя докладната записка.    

 

 

2. Предложение за възобновяване на административно производство 

по реда на глава седма от Административнопроцесуалния кодекс - 

докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 7 от 

дневния ред на сесията/. 

 

Г-н Св. Начев - „Тази докладна записка касае Приложение № 7 към 

наредбата. Давам думата на общинска администрация.“ 

Г-н Р. Въков - „На предната сесия предложението не се прие и сега го 

внасяме отново. Няма промяна в досегашните предложения.“ 

Г-н П. Караиванов - „Цените не са актуализирани от 2009 г.“ 

Г-н Св. Начев - „Аз само ще кажа, че някои цени са несъразмерни, други 

се увеличават двойно, други се увеличават с 20 лв., не ясен принципа на 

изменение.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Последните актуализации на цените на услугите са 

направени през 2009 г. и вече 15 години тези цени не са променяни. 

Гробищният парк е звено, което с приходите си покрива своите разходи. През 

2009 г. минималната работна заплата беше 240 лв. От две години се налага 

дейността на предприятието да се дофинансира от общинския бюджет. През 

2022 г. дофинансирането беше около 20 000 лв., за 2023 г. не мога да кажа сега, 
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но така или иначе, с тези цени Гробищния парк не може да покрива издръжката 

си. Дали ще се приемат тези цени сега или не, Гробищният парк ще продължи 

да функционира и да изпълнява дейността си. Съобразно околните общини 

мисля, че сме една идея надолу. Грешката е била може би през годините, че не 

са актуализирани цените с по 10% или 15%, а сега се вдигат шоково.“  

Г-н Св. Начев - „Имам въпрос - 88.40 лв. е сключване на граждански брак 

в празничен ден с музика, това е събитие, което да стане и 500 лв. няма да има 

проблем. От 88.40 лв. става 100 лв., увеличава се с 12 лв. За изкоп на нов гроб 

при погребение цената се изменя от 90 лв. на 200 лв. - повече от 100%. За изкоп 

на стар гроб и погребение от 120 лв. става 240 лв. и т.н. Според мен, няма 

логика в изменението на цените.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „За радостните ритуали цените бяха актуализирани 

преди няколко години.“ 

Г-н П. Караиванов - „Тъй като г-н Кайряков беше дълги години директор 

на това предприятие, би ли отговорил на въпроса какви са разходите за 

изкопаването на гроб? Защо цената от 80 лв. става 200 лв.?“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Когато става въпрос за запазено място и за стар гроб - 

там работата е изцяло ръчна, механизация не може да влезе. За новият гроб пак 

има ръчна работа, но там основната работа се извършва механизирано и 

копачите само оформят гробното място. Тук държа да кажа, че заплатите на 

работниците в Гробищния парк са около минималната работна заплата.“  

Г-жа Д. Петрова - „Искам да се има предвид от всички нас, че 

Гробищният парк е един град за покойниците. Освен самото изкопаване на 

гроба, от там нататък самото съоръжение също изисква да бъде поддържано. 

Трябва да има алеи, трябва да има приветливост, колегите работят и в тази 

насока.“    

Г-н Св. Начев - „С това увеличение на цените ще се успее ли да се 

асфалтира навсякъде, да се направят алеите?“ 

Г-жа Д. Петрова - „Далеч съм от тази мисъл, че точно това увеличение ще 

е ирелевантно, но това също е част от разходите, които прави Гробищен парк.“ 

   

 

С 2 гласа „за”, без „против”, 4 „въздържали се” и 1 не гласувал ПК  взе 

следното решение: Не подкрепя докладната записка.   

 

 

3. Приемане на Наредба за изменение и допълнение на Наредбата за 

управление на отпадъците на територията на Община Шумен - докладна 

записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 8 от дневния ред 

на сесията/. 

 

Г-жа Ж. Атанасова - „Тази промяна е свързана с т. 6. Предложението е да 

отпадне тази услуга за насочване и издаване на такива удостоверения и за 

заплащане на цената за обезвреждане в общината. Защото има случаи, в които 
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няма как по начина, по който е записано в наредбата, гражданинът 

предварително да знае точното тегло и да заплати. Това е излишна 

административна дейност.“  

 

 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя докладната записка.    

 

 

4. Допълнение към докладна записка № 93-00-2627/13.09.2024 г.  

„Текущи промени в трансферите и разхода в бюджета на Община Шумен 

за 2024 г. към 01.10.2024 г.“ за добавяне на нов обект - докладна записка от 

проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 11 от дневния ред на 

сесията/. 

 

Г-жа Д. Петрова - „След като внесохме докладната за текущите промени в 

бюджета, ОП „Чистота“ поиска да направи покупка на контейнер за нуждите на 

техните работници. Имат предписание от Инспекцията по труда за това. 

Необходимата сума е в размер на 8730 лв. и е включена в тяхната план-сметка. 

Просто трябва да бъде прекласифицирана от издръжка на предприятието към 

капиталов разход.“ 

 

 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя допълнението към докладната записка с № 93-00-

2627/13.09.2024 г. 

 

 

5. Продължаване срока на Разрешително № 001/07.08.2019 г. за 

водовземане и ползване на повърхностен на „Реконструкция на система 

„Горчива вода“ за водоснабдяване на гр. Шумен с вода за миене на 

уличната мрежа в гр. Шумен“ - докладна записка от проф. Хр. Христов - 

кмет на община Шумен  /т. 15 от дневния ред на сесията/. 

 

Г-жа Ж. Атанасова - „В докладната записка са посочени данните от ОП 

„Чистота“, което извършва дейността, както и протоколите, които се изискват 

за задължителен мониторинг. Те са предоставени и на Басейнова дирекция. 

Представена е справка за платените годишни суми. При всички проверки, които 

са извършвани от Басейнова дирекция не са констатирани нарушения. Няма 

наложени глоби и санкции на общината и на общинското предприятие. Спазени 

са законовите изисквания, проектът за разрешително беше изпратен в 

Басейнова дирекция за съгласуване. Имаме тяхното становище, то е 

положително и затова предлагаме на ОбС да разреши удължаване на срока. 

Предложението е за 10 години.“  
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Г-н Св. Начев - „Виждане, че са заплатени около 3 000 лв. през годините, 

през които е ползвана водата, а само за 2024 г. имаме 5391 кубика, което е 

сериозно количество.“ 

 

 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя докладната записка.    

 

 

6. Отчет за изпълнението на решенията на Общински съвет през 

първото полугодие на 2024 година - докладна записка от проф. Хр. Христов 

- кмет на община Шумен  /т. 19 от дневния ред на сесията/. 

 

Няма коментари по докладната записка. 

 

ПК разгледа за информация отчета за изпълнението на решенията на 

ОбС през първото полугодие на 2024 г. 

 

 

7. Даване на съгласие за източниците и индикативния размер на 

финансовите ресурси, необходими за покриване на разходите на Община 

Шумен за изпълнение на проект по процедура № BG16FFPR002-2.003 

„Мерки за изграждане, разширяване и/или надграждане на 

общински/регионални системи за разделно събиране и рециклиране на 

биоразградими отпадъци“ по приоритет 2 „Отпадъци“ на ПОС 2021-2027“ - 

докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /доп. т. от 

дневния ред на сесията/. 

 

Г-жа Ж. Атанасова - „На предната сесия ОбС даде съгласие община 

Шумен да кандидатства съвместно с другите общини от сдружението по ОП 

„Околна среда“ за изграждане на нова компостираща инсталация за 

биоразградими отпадъци. На последното заседание на сдружението на 

13.09.2024 г., община Каспичан заяви, че желае да кандидатства самостоятелно. 

В крайна сметка останаха Шумен и Нови пазар. Тъй като не сме готови още с 

всички документи, които са нужни за подаването на проектното предложение, 

на база индикативни разчети внесохме искане съфинансирането, което е само 

на община Шумен да бъде в размер до 2 млн. лв. Източниците, които могат да 

се ползват да са от бюджета на община Шумен за 2024 г., 2025 г. и 2026 г., от 

натрупаните отчисления в РИОСВ и в краен случай да ползваме безлихвен заем 

от предприятието за управление на дейностите за опазване на околната среда. 

Към момента в сметката в РИОСВ имаме 1,6 млн. лв.“  

Г-н Св. Начев - „Притеснително ли е, че оставане само ние и община 

Нови пазар, да не стане капацитета по-голям от този, от който имаме нужда?“ 
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Г-жа Ж. Атанасова - „Не. Капацитетът ще се изчисли на база 

количествата, които генерират двете общини. Много е важно да бъде стриктно 

изчислен капацитета. Ако той е по-голям и не можем да го постигнем през 

следващите пет години, ще ни бъдат наложени санкции.“ 

  

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя докладната записка.    

 

 

 

ПО ТОЧКА ВТОРА  

Текущи докладни записки  

 

 

1. Жалба от жителите на с. Костена река, общ. Шумен, относно 

пълното безводие в селото  /вх. № ЖГ-00-215 от 09.09.2024 г./; 

2. Писмо от Д. Димитров - зам.областен управител на област Шумен, 

относно жалба с вх. № 94А-00-167 от 09.09.2024 г. касаеща липсата на 

водоподаване в с. Костена река   /вх. № ЕО-Ш-2342 от 10.09.2024 г./. 

 

Г-жа Сн. Димитрова - „Ние вече казахме, че ще присъстваме на всички 

възможни комисии и ще искаме помощ от всички възможни комисии. Надяваме 

се, че и тук имаме място, сред вас. Основният проблем е безводието, което е от 

началото на м. юли. Минава вече трети месец без капка вода в селото. Не 

режим, а никаква вода. Проблемът е много сериозен. В селото живеят 

възрастни хора и им е много трудно, няма питейна вода. Има само сложен един 

бидон, но той е за битови нужди и не решава проблема на селото. Идва зима и 

нашето искане първо беше да бъде обявено бедствено положение. Не знам до 

колко ще ни помогне това? Може би до толкова, доколкото да се достави 

питейна вода на хората. Основното е да се търсят алтернативни водоизточници, 

като се обхване и района на нашето село. Правят се хидрогеоложки проучвания 

на много места. В момента в Костена река все още има вода във 

водоизточниците, но поради много стари тръбопроводи, който са от 1949 г., те 

аварират постоянно, водата се губи. Това сме го описали в жалбата. Сега се 

мъчат от ВиК по някакъв начин да възстановят мрежата, да намерят авариите. 

Дори и да ги намерят, то ще е за кратък период от време. Просто искаме едно 

компетентно мнение и да се осигурят средства за проучвания и нови 

водоизточници, или да се подмени тази част от водопровода, която е най-

амортизирана. Докато се правят тези проучвания трябва да бъде решен 

проблема в момента, да се намери връзка между вас и ВиК. Защото от ВиК 

казват, че ние само експлоатираме мрежата, а неин собственик е общината. Да 

се намери тази връзка, да се изиска тяхното становище и това да не е просто 

отговора: „не можем да се справим със ситуацията“. Всеки божи ден ние ги 

атакуваме, те казват: „няма вода“. Е, не може. Ние имаме същите права като 
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всички останали от големите села. Ние сме казали, че ще се борим да тръгне от 

някъде по някакъв начин тази вода. За в бъдеще, дали ще е от водоизточник в 

Друмево, дали ще е от някъде другаде, докато се реши проблема, трябва да се 

отстранят авариите на водопровода към селото. Също така, искаме едно 

нормално човешко отношение от страна и на ВиК. Държа да го подчертая, 

защото първият човек, на който се обаждаме когато има проблем, това е 

водомайстора на съответното място, а този водомайстор не кореспондира с нас. 

Затова по етапен ред търсим началници , ВиК и т.н. Много е неприятно да 

звъниш постоянно, да стоиш пред нечии врати и да ти изключват телефона. 

Дали ще стоим тук, пред общината или където и да е, водата трябва да тръгне, 

защото три месеца сме без вода. Ние сме инвестирали в тези имоти. Решили 

сме, че това село е много хубаво, има нужната природа, децата си идват от 

София, построили сме къщи и за тях. Ние отблъснахме младите хора и това ще 

се превърне наистина в поредното пустеещо село в общината. Има хора от 

Варна, които инвестират и строят сега, в момента. Тръгнахме да се борим за 

път, защото и път няма, но сега не ни трябва толкова път, колкото вода. 

Първият проблем е водата и вторият проблем, който искаме да поставим пред 

вас е пътя между Овчарово и Костена река, който просто е един горски път. Той 

е дупка до дупка. Вчера разбрах, че са отделени средства за пътя, но само за 

проектирането му. Тепърва ще се защитават средства от бюджета за самия 

ремонт на пътя. Ние настояваме това да не е частичен ремонт. Той не е правен 

от десетки години. Няма асфалт, а се ползва от Военното училище. Те правят 

национални стрелби два пъти в година и пренасят тежка техника там. Мостът 

до Горското има товароносимост 15 тона, а само един танк тежи 25 тона, плюс 

влекачите. Всичко това амортизира пътя и ако се прави нова настилка, тя 

трябва да е нова и стабилна. Горското изсече всички ели около пътя и 

остатъците - вършини, клони, са на пътя. Не знам чие задължение е да ги 

прибере, но за следващата година това трябва да се прибере и изчисти. Защото 

през зимата тези дървета падат и пътя става непроходим. Пак казвам - 

приоритет е водата. Не знам как вашата комисия би могла да ни помогне?“   

Г-жа А. Веждарова - „Не знам какъв е реда, бедствено положение ли ще 

се обяви? Три месеца сме без капка вода. В селата има болни хора, оперирани, 

на памперси, няма магазин. Няма да ви обяснявам от къде вземаме питейна 

вода, колко пари наляхме, разбихме си колите да ходим по чешми, по чучури? 

Те са два налични, жабурнясали. Това лято го изкарахме, но ви молим да ни 

доставите питейна вода. Във водоноската водата е жълто-зеленакава. Аз не 

светвам в банята лампа и казвам: „трябва да се изкъпя“, но че вътре едни такива 

зеленички работи си вървят?“ 

Г-жа Сн. Димитрова - „Водоизточникът, който е горе, има дебит от 10 

литра за една минута. Мерили сме го. Правим и това, за да докажем на ВиК, че 

има вода, защото най-лесно е да се каже: „то в цялата страна е безводие, какво 

да направим“. Не е така. Малкото, което има като възможности, трябва да се 

използва. Да се раздели по някакъв начин селото и да се използва малкото, 

докато се намери генерално решение на проблема.“  
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Г-жа А. Веждарова - „На денонощие влизат 14 куб. м. вода в селото, а ние 

нямаме вода.“ 

Г-жа А. Аспарухова - „Както каза г-жа Димитрова, тяхната жалба беше 

разгледана вчера на комисията по ТРСУ. В хода на дебатите всички се 

обединихме, че трябва да предприемат действия в най-кратки срокове, за да 

може ОбС да е наясно какво е необходимо и какво зависи от нас? Поех 

ангажимента и вчера сме изпратили решението на комисията до ВиК-

дружеството, като сме поискали да бъде предоставено становище от „ВиК-

Шумен“ относно сроковете и възможностите за предоставяне на вода за 

питейно-битови цели на жителите на с. Костена река. Като т. 2 сме поискали да 

се предостави становище относно техническото състояние  на водопреносната 

мрежа в населеното място. Поставили сме срок за информацията - 24.09.2024 г.  

Писмо сме изпратили и до кмета на общината от ОбС. Надяваме се до 24-ти 

септември да получим необходимата информация, да преразгледаме 

становищата с колегите и да излезем с решение какви действия биха могли да 

бъдат предприети в най-кратки срокове във връзка с предоставянето на вода за 

питейно-битови цели. Ще ви държим в течение за становищата.“ 

Г-н Св. Начев - „Моето предложение ще бъде обявяване на частично 

бедствено положение. Ще го предложим на кмета, за да могат да се случат 

нещата по най-бързия начин.“  

Г-жа Д. Русева - „Още когато беше проблема с водата в селата Друмево, 

Вехтово, Кладенец и Костена река кметът издаде заповед за създаване на 

комисия под председателството на секретаря на общината г-н Хр. Павлов, 

който е хидрогеолог като образование. Аз бях член на комисията, г-н Галин  

Ганчев - също, и М. Гинев - младши експерт  по „екология и зелени системи“. 

Заедно с представител на ВиК - техникът Стефан, посетихме Друмево. Имаме 

информация, че там има стари сондажи, които са правени от военните преди 

време, да се ползват от населението в случай на война. Кметът на Друмево ни 

води на различни места, за да ни покаже къде са тези сондажи, но не ги 

намерихме. Това, което е било пасище преди, в момента е гора. Г-н Хр. Павлов 

каза, че на тези места не е възможно да има сондажи според него, където ни 

заведоха жителите на Друмево. След това отидохме до язовира, намерихме 

един сондаж там. Поръчали сме проучване за водочерпене от 72 часа, което ще 

се осъществи в края на тази седмица. След това ще поръчаме лабораторни 

анализи, за да преценим дали водата е годна за пиене. Ако е годна за пиене, там 

ще направим шахтов кладенец. От ВиК предлагат той да е с диаметър от три 

метра, за да бъде по-голям водосбора. Ако по този начин можем да помогнем на 

Друмево и на Кладенец, от Кладенец до Костена река са два километра. Би 

могло да се прекара тръба, която да не е с много голям дебит, тъй като вие сте 

40 човека, като 18 от тях са постоянно живеещи в селото и така ще може да се 

подпомогне задоволяването на нуждите на Костена река. Идвахме на място в 

Костена река, заедно с г-н Златев, който ще прави пробното водочерпене и 

заедно със Стефан - техника от ВиК, направихме оглед на място. В момента 

водата, с която се снабдява Костена река е 60 гр./сек. Това е много малко. За 
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Кладенец е 90 гр./сек. Техникът от ВиК се опитва да направи така, че да въведе 

режим, т.е. ако спре водата в долната част на селото, да има в горната част, но 

за сега това не може да бъде направено, защото водата не стига до помпата. В 

момента той също е на терен и търси течове по тръбите и те да бъдат оправени. 

Защото дори и да са малки тези течове, при липсата на вода водоема не може да 

се напълни. В същото време предприемаме стъпки за правене на 

хидрогеоложки проучвания. Аз лично се свързах с двама хидролози, единият е 

М. Касчиев, един от най-възрастните хидролози в Шумен. Той каза, че 

проблемът в този район е, че мергела е „много твърд, много мощен“ и затова 

според него, не могат да се направят дълбоки сондажи, а могат да се правят 

само плитки кладенци на място. След това се свързах с П. Гергинов, който е 

хидрогеолог в БАН. Той е на мнение, че през последните пет години има нова 

техника, която може да пробива и такива твърди мергели. Според геоложките 

карти в този регион има мергел на 300-400 м., след това има 200 м. варовик и 

след това отново започва мергела. Той иска да му изпратя общински карти с 

общински имоти, за да ги насложи тези общински имоти върху геоложките 

карти и да прецени къде е най-удачно да бъдат направени хидрогеоложки 

проучвания. Така или иначе, трябва да се търсят нови извори. Не сме спрели 

работа в тази посока, работим. След днешния ми разговор със Стефан  разбрах, 

че той търси и други начини за намиране на вода.“ 

Г-жа Сн. Димитрова - „Във връзка с търсенето на стари водоизточници се 

сещам, че във военното поделение имат собствен водоизточник. Може техният 

водопровод да се свърже със съществуващия, ако дебита е достатъчен. Това 

също си струва да се проучи.“       

Г-жа Д. Русева - „Да, казаха ми го хората, които се занимават с 

гражданска защита. Това са бивши военни. Те в момента са в София и ще 

проучват в Министерството на отбраната какви водоизточници има там, 

направени от министерството. По отношение на бедственото положение се 

събирахме при кмета да говорим във връзка с вашата жалба. Хората, които се 

занимават с гражданска защита в общината не препоръчват да се обяви 

бедствено положение. То може да се обяви първо за една седмица, след това за 

срок от 30 дни и според тях, от това няма да произлезе нищо. Те се свързаха с 

БЧК, ще ви осигурим минерална вода на първо време. Говорих с д-р Св. 

Хайнова и се оказа, че бюджета на общината за осигуряване на вода е свършил 

и не можем да ви осигурим вода от общинския бюджет, ще ви я осигурим чрез 

БЧК.“  

Г-жа Сн. Димитрова - „Ние искаме да се обяви бедствено положение с 

идеята да се ускори цялото това проучване и отстраняване на проблемите, и да 

тръгне вода. И другото, нека наистина тези сондажи да са по-дълбоки, 15 метра 

е нищо.“ 

Г-жа А. Веждарава - „Аз искам да кажа за един водоизточник в с. 

Кладенец. Много жители на селото ми казват за него.“ 

Г-жа Д. Русева - „Ние ходихме там. Преди е имало много вода, но сега 

текат две малки ручейчета.“ 



 11

Г-жа Сн. Димитрова - „Смятаме, че вода има, но е компрометирана 

водопреносната мрежа. Тя минава през гора, правена е през 1949 г.“ 

Г-жа Д. Русева - „Полагаме всички усилия, работим ежедневно, не сме 

спирали.“ 

Г-н Д. Александров - „Далече ли е от селото мястото, от където извира 

водата?“ 

Г-жа Сн. Димитрова - „Някъде около километър.“ 

Г-жа Д. Русева - „Техникът Стефан, който отговаря за всички села в 

общината, помогна на Салманово да имат редовно вода. Те имаха много време 

сериозен режим. Оказа се, че помпата, която е вертикална, е заграбила тиня. 

Сега я направиха хоризонтална и проблема с водата в селото беше решен. 

Същият този човек сега е в Костена река и търси начин да се реши въпроса.“ 

Г-н П. Караиванов - „Проблемът е сериозен и трябва да се търси решение. 

Трябва да се намерят нови водоизточници.“ 

Г-н Св. Начев - „Колеги, да вземем някакво решение.“ 

Г-н В. Тодоров - „Ние сме ресорна комисия, не можем да вземем 

решение. Можем само да изразим становище по казуса.“ 

Г-н Д. Александров - „Бедственото положение няма да помогне, но няма 

и да навреди.“  

Г-жа Д. Русева - „Мнението на хората, които се занимават с гражданска 

защита е, че ако обявим бедствено положение, всичко се прехвърля върху 

общината и отговорността на ВиК де факто се прехвърля върху нас. По-добре е 

ВиК като оператор да търсят решение на проблема.“ 

Г-жа А. Аспарухова - „Да изчакаме до 24-ти септември становището на 

ВиК, да ви го сведем като знание и след това ще коментираме проблема 

отново.“ 

Г-жа Д. Русева - „Във всички случаи няма да получим пари. Кметът също 

искаше да обявим бедствено положение с идеята да получим от 

междуведомствената комисия някакви средства за хидрогеоложки проучвания, 

но за свлачищата чакат пари и нищо не сме получили.“ 

Г-н Св. Начев - „Препоръчваме на администрацията да ни информира 

своевременно за решаването на проблема с водата на с. Костена река.“ 

Г-жа Д. Русева - „И може би, да намери възможност за доставяне на 

питейна вода от бюджета на общината. БЧК ще доставят вода, но това ще е 

еднократно. Иначе, от ВиК да сложили в Костена река контейнер с вода.“ 

 

 

ПК препоръчва на общинска администрация своевременно да информира 

членовете на комисията за етапите по решаването на проблема с водата в с. 

Костена река. 
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3. Гражданска колективна жалба от П. Станчева, жител на с. 

Вехтово, общ. Шумен, относно нарушеното водоподаване на територията 

на селото  /вх. № 61-01-300 от 09.08.2024 г./. 

 

Г-жа Д. Русева - „Проведохме среща с лицето за контакт, което е 

посочено. Обяснихме реалната ситуация. Хората са наясно. Там поне има 

режим, имат вода през ден.“  

Г-н Св. Начев - „Предлагам да отправим същото препоръка към 

администрацията. 

 

ПК препоръчва на общинска администрация своевременно да информира 

членовете на комисията за етапите по решаването на проблема с водата в с. 

Вехтово. 

 

 

Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито в 13.10 ч. 

 

 

 

 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ на ПК: /П/ 

                 /Св. Начев/ 

 

 

 

 

ПРОТОКОЛЧИК: /П/ 

     /М. Шарбанова/ 


